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RG-0052-25/10 

 

PROTOKÓŁ NR XLI/10 

z obrad XLI sesji Rady Gminy Nowosolna  

w dniu 11 luty 2010 roku 

 

Stan ustawowy Rady - 15 radnych 

Stan faktyczny Rady - 14 radnych 

Obecnych na sesji - 12 radnych – nieobecni radni: R. Pietrzak, M. Szulc, S. Zarębski (zał. 

nr 1 do protokołu - lista obecności), w trakcie trwania sesji dotarli radni- P. Pietrzak i M. 

Szulc. 

Sołtysi i zaproszeni goście wg załączonych list obecności /zał. nr 2 i 3 do protokołu/. 

 

Ad. I.1. 

Przewodniczący Rady Marek Markiewicz dokonał otwarcia obrad. Przywitał obecnych   

na obradach.  

Stwierdził  obecność 12 radnych, stanowiące kworum. 

 

Ad. I. 2. 

Przyjęcie porządku obrad: 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są propozycje zmian do proponowanego porządku obrad. 

Radny Jackiewicz- członek Komisji Rewizyjnej poinformował, iŜ nie uczestniczył w 

wcześniejszym spotkaniu u Starosty Brzezińskiego, ze względu na stan zdrowia, ale w dniu 

dzisiejszym odbył spotkanie ze starostą Brzezińskim i Naczelnikiem Wydziału. Chciał krótko 

przedstawić aktualne problemy związane z restrukturyzacją i ze zmianami w zakresie 

finansowania SP ZOZu w Brzezinach.  Przewodniczący Rady sprawy, którą zostaną 

poruszone w „sprawach róŜnych” w tym i informacje dotyczące spotkania w Starostwie w 

Brzezinach.  

Przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za” porządek obrad: 

I 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych i zaproszonych gości, stwierdzenie quorum, 

2. Przyjęcie porządku obrad, 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XL sesji Rady Gminy Nowosolna, 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków, 
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5. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Część zasygnalizowanych wcześniej spraw przez Przewodniczącego Rady została 

przedstawiona przed blokiem podjęcia uchwał, ze względu na określoną dyspozycyjność 

czasową osób je przedstawiających. 

Przyjęcie protokołu z obrad XL sesji Rady Gminy Nowosolna. 

Przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za” protokół . 

II Podj ęcie uchwał w sprawach: 

1. Określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami 

gminy Nowosolna, 

2. Wyodrębnienia środków  na fundusz sołecki w budŜecie Gminy Nowosolna na 2011 

rok. 

3. Wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na odbieranie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz 

opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

4. Rocznego programu współpracy Gminy Nowosolna z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na 2010 rok. 

5. Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu z przeznaczeniem na 

realizację zadania p.n. „Remont nawierzchni drogi powiatowej nr 1148 E  

w miejscowości Kopanka, Gmina Nowosolna w Powiecie Łódzkim Wschodnim na długości 

0,834 km.”.  

6. WyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych. 

7. Zmieniająca uchwałę nr XXXIX/219/09 z dnia 30 grudnia 2009 r. w sprawie 

wyborów uzupełniających do organu jednostki pomocniczej Gminy Nowosolna. 

 

 III. 
1. Informacja o sposobie załatwienia interpelacji radnych i wolnych wniosków 

zgłoszonych na poprzedniej sesji. 
2. Interpelacje radnych - udzielenie odpowiedzi. 
3. Wolne wnioski i zapytania - udzielenie odpowiedzi. 
4. Sprawy róŜne. 
5. Zamknięcie obrad XLI sesji. 

 

 

Ad. I. 3. 

Przyjęcie protokołów z obrad XL sesji Rady Gminy Nowosolna. 
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Przewodniczący poinformował, Ŝe  te protokoły są  obszerne oraz z technicznych przyczyn od 

nas niezaleŜnych nie została opublikowana uchwała  o zmianie statutu dlatego teŜ nie 

moŜemy publikować nagrań z sesji w internecie . Zapytał, czy radni mają uwagi co do treści  

protokółu i poddał je kolejno pod głosowanie. 

Protokół z obrad XL sesji został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 

 
Ad. I. 4. 
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
Do Komisji Uchwał i Wniosków powołano jednogłośnie 14 głosami „za” radnych: 

1. K. Kucharska , 
2. A Jackiewicza, 
3. S. Adamczewskiego. 
 

 
Ad. I. 5. 
Wójt przedstawił informację o działalności w okresie międzysesyjnym t.j. od 08 stycznia   
do 10 lutego 2010 r. : 

• 08- I-10  - spotkanie z przedstawicielami ewentualnych inwestorów na 
terenie gminy, 

• 11- I -10 - zapoznanie się z materiałami dokumentującymi wykonawstwo 
prac drogowych na ul. Malwowej w Kalonce, ostateczne prace 
przełoŜono na wiosnę, 

• 12 –I- 10 -spotkanie z firmą zainteresowana dostawą Internetu  
przewodowego dla mieszkańców gminy , prowadzone zostały 
rozmowy z Telekomunikacją Polską SA w sprawie dzierŜawy jej 
infrastruktury, 

• 13-I- 10 - spotkanie z dłuŜnikiem opłaty planistycznej, mimo rozłoŜenia na 
raty opłata nie jest realizowana, ustalono warunki konieczne do 
spełnienia realizacji decyzji mojej, spotkanie z przedstawicielem 
Zakładu Energetycznego Łódź Miasto- omówienie oświetlenia 
ulicznego na 2010r. 

• 14-I-10       - wizytacja terenu gminy ze szczególnym zwrócenie uwagi na 
odśnieŜanie dróg, 

• 15-I-10       - zaproszenie Wice premiera Rządu na temat aktualnej sytuacji w 
kraju, dyskusja równieŜ nad moŜliwością inwestycji w ramach 
porozumienia publiczno – prywatnego, 

• 16-I-10      - spotkanie na wspólnym kolędowaniu w  Byszewach  w Świetlicy 
Środowiskowej z udziałem mieszkańców i  zespołu „Byszewianie”, 

• 18-I-10     -  przeprowadzone rozmowy z Powiatowym Urzędem Pracy w 
sprawie aneksem do umów przedłuŜenia umów praktyk i prac 
interwencyjnych, przygotowywałem materiały na Komisję Oświaty 
Rady Gminy Nowosolna,  

• 19-I-10      - uczestnictwo w rocznej odprawie w Komendzie Powiatowej w 
Koluszkach, spotkanie z członkami kierownictwa gminy rozmowa  
z ekspertem w sprawie programu rozwoju instytucjonalnego , 
wprowadzenie do prac Urzędu  Gminy  „Dobrych praktyk w 
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zarządzaniu samorządem”, uczestnictwo w obradach Komisji Rady 
Gminy- omawiano sprawy wniesione pod obrady dzisiejszej sesji 
oraz projekty powołania StraŜy Gminnej, 

• 20-I-10       - uczestnictwo w Radzie Pomocy Społecznej przy Ministerstwie 
polityki Społecznej, omawiano min. o pracach w ramach roku  
przeciwdziałania wykluczeniu społecznemu, 

• 21-I-10       - posiedzenie Rady ochrony Parku Krajobrazowego Wzniesień 
Łódzkich, omawiano zmiany dotyczące podległości dyrekcji pod 
Urząd Marszałkowski- zatwierdzono plan pracy na 2010 rok, 

• 22-I-10      - spotkanie w sprawie ” Metropolitalnej sieci dostępu do Internetu”- 
ustalono iŜ wystąpimy do lidera projektu o aneks do umowy 
umoŜliwiający korzystania z Internetu mieszkańcom gminy, 

• 25-I-10      - spotkanie z przedstawicielami organizacji pozarządowych 
tematem były procedury ogłoszenia konkursu na realizacje zadań 
gminnych , konsultowano projekt uchwały współpracy  
organizacjami w 2010 roku, 

• 26-I-10     -  Komisja Rolnictwa, 
• 27-I 10     -  spotkanie  w Europejskim Funduszu  Rozwoju Wsi Polskiej – 

rozmowa  w sprawie zorganizowania konferencji ogólnopolskiej  
na temat rozwoju samorządu na terenach chronionych, 

• 28-I-10     - uczestnictwo w obradach Rady Działalności PoŜytku Publicznego 
przy Ministerstwie pracy- tematem pracy był min. program 
operacyjny fundusz Inicjatyw Obywatelskich, 

• 29-I-10     - uczestnictwo w rocznej naradzie w Komendzie Powiatowej  StraŜy 
PoŜarnej Państwowej StraŜy PoŜarnej po której nastąpiło zdanie 
obowiązków Komendanta Powiatowego Starszego brygadiera 
Włodzimierza Zawiszy, uczestnictwo w zebraniu  w sołectwie 
Grabina tematem był wybór sołtysa niestety ze względu na brak 
chętnych przyjęcia funkcji sołtysa wybór nie został dokonany, 

• 1-II-10       - spotkanie w Urzędzie Gminy w ramach programu  Rozwoju 
Instytucjonalnego- wybrano działania w ramach „Dobrych 
Praktyk” usprawni działanie samorządu, podpisałem aneks do 
umowy  o zwrot środków Unii Europejskiej w programie PROW 

• 2-II-10       - rozpatrywanie oferty na obsługę BHP w Urzędzie Gminy, 
spotkanie z przedstawicielem firmy promującej program 
oszczędnościowy w zuŜyciu energii, 

• 3-II-10        - prowadzone rozmowy z Fundacja Rozwoju  Demokracji Lokalnej 
w sprawie programu udziału społecznego w zarządzaniu 
samorządach, 

• 4-II-10       - obrady Wspólnej Komisji Rady Gminy Nowosolna omawiano 
sprawy wniesione na dzisiejszą sesję, spotkanie członków na Rzecz 
Rozwoju Gminy Nowosolna, 

• 5-II-10       - udział  jako członek w walnym zebraniu Regionalnej Organizacji 
Turystycznej , było to spotkanie sprawozdawcze, udział w zebraniu 
w starostwie Powiatowym w Brzezinach  na temat komercjalizacji 
szpitala przedstawicielem Urzędu Gminy była ElŜbieta Kuran, 
Starych Skoszewach odbyło się spotkanie sołtysów i rad sołeckich 
omawiano sprawy przed zebraniami sołeckimi które będą na 
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przełomie marca i kwietnia w zebraniu brało około 50- ciu osób 
przy udziale p. dyrektor  z Fundacji Demokracji Lokalnej, 

• 8-II-10       - spotkanie z Zarządem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej omawiano priorytety wsparcia 
przez fundusz w bieŜącym  roku, 

• 9-II-10       - podpisanie umowy w Urzędzie Marszałkowskim o 
dofinansowaniu ze środków Unii Europejskiej zakupu samochodu 
straŜackiego, w Urzędzie Gminy  odbyło się spotkanie z 
właścicielami firmy „Onninen” omawiano najwaŜniejsze sprawy 
dla firmy i Gminy Nowosolna, 

• 10-II-10     - urlop za rok zaległy, 
 

  
Wójt poinformował Radnych Gminy Nowosolna o przedstawieniu Radnym informacji w 
sprawie struktury przepisów wpłat i zaległości od osób fizycznych podatku od nieruchomości 
rolnych i leśnych na dzień 31-12-2009 roku oraz   informację o wydatkach międzysesyjnych   
od 01-02 do 04-02-2010 roku.  

 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś pytania do złoŜonego sprawozdania.  
Osobiście  zadał pytania: 
- na temat szerokopasmowego dostępu do Internetu   
-  na temat aneksu do umowy stwarzający  moŜliwość korzystania dostępu do Internetu 
- spotkanie z Panem Prusem w sprawie zmian w WPI, opracowanie tekstu jednolitego tego 
dokumentu 
 

• W odpowiedzi na pytanie Przewodniczącego Pana Markiewicza Wójt 
przedstawił firmę zainteresowaną dostarczaniem komercyjnym dla 
mieszkańców szerokopasmowego dostępu do Internetu jest to firma 
TOYA z Łodzi  o raz o rozmowach poprowadzenie tego Internetu 
drogą z Funduszu Unii Europejskiej oraz o wydzierŜawienia łączy 
Telekomunikacji Polskiej SA i lokalizacji przebiegu łączy- tj. od 
ulicy Brzezińskiej lub od Zjazdowej oraz o podłączeniu bez 
przewodu w kanalizacji w miejscowości Kopanka. 

• Aneks zostanie wystosowany do władz miasta Łodzi , dyrektora Macieja 
Czajkowskiego. O dalszym rozwoju sytuacji Wójt będzie 
informował na bieŜąco. 

• Skutkiem spotkania jest oferta złoŜona przez firmę na kwotę 14.000.00 tysięcy  
złotych. Po rozmowach ze skarbnikiem Gminy p. Dolińską i p . 
Lesiak  nie podpiszemy  tej umowy i będziemy chcieli we własnym 
zakresie uzupełniać, poprawiać WPI. 

 
Przewodniczący po raz kolejny zapytał, czy są jakieś pytania do złoŜonego sprawozdania. 
Pytań nie było. 
Przewodniczący zapytał raz jeszcze Wójta tym razem o wydatki bieŜące . 
 

• W odpowiedzi , Wójt poinformował o informacji którą dostali Radni Gminy o 
przepisach za ubiegły rok natomiast na dzień dzisiejszy zaległości i 
odsetki stanowią kwotę 362.834 zł., natomiast główna zaległość to 
251.741.zł 13 gr. JeŜeli chodzi o zaległości na dzień 09-02-2010 od 
środków transportowych, czynsz dzierŜawny Boginia połata 
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planistyczna opłata diacencka to jest razem zaległości 65.388 zł . 
(zał.nr 4 do protokołu). Postanowił podjąć decyzję rozłoŜenia na 
raty i nie umarzania Ŝadnych opłat . Natomiast o wydatkach 
międzysesyjnych zapoznali się państwo przed sesją.( zał. nr 3 do 
protokołu) 

Przewodniczący Rady skierował pytanie do wójta koszty związane z zimowym utrzymaniem 
dróg gminnych tj. odśnieŜanie. Wójt poprosił o późniejszą odpowiedz w tej sprawie. 
 
Przewodniczący przed przystąpieniem do dalszej części sesji poprosił o zabranie głosu p. 
Krystynę Horbaczewską reprezentującą Wojewódzki Ośrodek Doradztwa Rolniczego w 
Bratoszewicach. Przedstawiła ona zakres usług doradczych  w dziedzinie jakim jest rolnictwo. 
Siedzibą jej działalności są Bratoszewice i obejmuje rejon Łódzko- Wschodni min. gminę 
Nowosolna. Kierownikiem  Ośrodka jest p. Ewa Gładysz. Usługi jakie oferują podzielone są 
na bezpłatne i komercyjne. Doradztwa w charakterze technologicznym moŜna zaliczyć do 
usług bezpłatnych, dotyczą one produkcji roślinnej i zwierzęcej, zasady prawa Unijnego, 
doradztwo ekonomiczne wiejskiego gospodarstwa domowego, agroturystyki. RównieŜ 
prowadzą doradztwo z zakresu spółek wodnych, grup producenckich, organizacja szkoleń w 
róŜnych dziedzinach . W zakresie usług komercjinych wykonujemy biznesplany  do 
zaciąganych kredytów  przez rolników, wnioski z PROW-u, modernizacja gospodarstw, 
ułatwianie startu młodym rolnikom, renty  strukturalne, programy rolnośrodowiskowe, 
róŜnicowanie w działalności nierolniczej, tworzenie i rozwój mikroprzedsiębiorstw, dopłaty 
obszarowe i NW oraz kursy chemizacyjne. Od 01.01.2009 roku oferujemy doradztwo dla 
posiadaczy gospodarstw rolnych i lasów  z programu „ Korzystanie z usług doradczych 
posiadaczy gospodarstw rolnych i lasów”, to działanie powiązane jest z wymogami 
wzajemnej zgodności czyli cross-compliance, przeprowadzane były i będą szkolenia z tego 
zakresu. Wymogi cross-compliance  rozłoŜone są na trzy strefy tematyczna -a,b,c. Strefa a 
weszła od 01-01-2009 roku i zostały przeprowadzone szkolenia  w tym  temacie. Od 01-01-
2011 wchodzi w Ŝycie strefa b, gdzie zostaną przeprowadzone szkolenia. Działanie które jest 
oparte na dwóch rozporządzeniach ministra rolnictwa i  rozwoju wsi  z 17.04.2008 roku 
dziennik ustaw nr.78 poz.480 oraz rozporządzenie z 07.05.2008r. dziennik ustaw nr.89 poz. 
545 i 546 mówi o całym katalogu usług doradczych oraz o szczegółowych warunkach wejścia 
w ten program. Celem programu „Usług Doradczych” jest pomoc rolnikom w dostosowaniu 
się wzajemnych zgodności, przede wszystkim ocena gospodarstwa w zakresie gospodarki 
gruntami i ochrony środowiska naturalnego zdrowia publicznego, zdrowia publicznego i 
zdrowia zwierząt oraz poprawy zdrowotności roślin, oraz poprawy bezpieczeństwa i higieny 
pracy. Wnioskodawca musi prowadzić działalność roślinną lub roślinną i zwierzęcą, w 
poprzedzającym roku powinien otrzymać dopłatą obszarową lub decyzję przyznająca tą 
płatność oraz zawrzeć umowę o usługi doradcze z firmami, które posiadają akredytację. 
Podpisuje umowę o usługę doradczą i składa wniosek wraz z załączoną oryginalną umową po 
złoŜeniu wniosku odczekuje 60 dni i  potem otrzymuje odpowiedź czy został 
zakwalifikowany do programu i jednocześnie otrzymuje kwotę w wysokości 80 % 
poniesionych i udokumentowanych kosztów kwalifikowanych. Rolnik moŜe wykorzystywać 
dotacje na inne działania które w ośrodku są wykorzystywane odpłatnie. Przykładowo dla 
gospodarstwa prowadzącego produkcję roślinną koszt wejścia do oceny gospodarstwa ten to 
567 zł natomiast gospodarstwo, które prowadzi produkcję zwierzęcą i roślinną ponosi koszty 
1050,00 zł – są one pomniejszone o 80 %. Być moŜe rolnicy będą chcieli skorzystać z 
pomocy. Pani Horbaczewska poinformowała o szkoleniach, które przeprowadza dla rolników. 
Za tydzień będzie ono w Remizie OSP w Starych Skoszewach. Firmy ubezpieczeniowe 
przedstawią ofertę ubezpieczeniową ubezpieczeń obowiązkowych upraw rolnych i zwierząt 
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(zał. nr 2 do protokołu). Drugie szkolenie w Remizie w Lipinach. Wszystkie szkolenia są 
bezpłatne 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś pytania do przedstawionej informacji.  
Pytań nie było. 
 
Przewodniczący przed przystąpieniem do dalszej części sesji przypomniał sprawę 
sfinalizowania załoŜenia spółki samorządowej poprosił o zabranie głosu p. 
21 grudnia 2009 r.  p. Wójt dostał odpowiedź Zarządu  Powiatu, z którą Radni mieli 
moŜliwość zapoznania się. Na początku lutego przyszło pismo, adresowane do p. Wójta i 
Przewodniczącego Rady, informujące o spotkaniu 5 lutego w Starostwie w Brzezinach.  
Przewodniczący Rady przypomniał, iŜ Rada, za zgodą p. Andrzeja Jackiewicza, upowaŜniła 
go do  reprezentowania Rady na spotkaniach w Starostwie. 
Radny Andrzej Jackiewicz przedstawił ocenę sytuacji finansowej i aktualne propozycje. 
Wynik na działalności operacyjnej (statutowej) do końca 2009 r. wynosi 215.533,00 zł, biorąc 
pod uwagę korektę wyniku finansowego wynik na całokształcie działalności wynosi  78 tys.zł 
(zaszła konieczność utworzenia części rezerw). Szpital jest rentowny i według  Radnego 
Andrzeja Jackiewicza prowadzony bardzo dobrze. Zobowiązania ogółem wynoszą na koniec 
2009 r. wynoszą 7 939 000,00 zł , więc są mniejsze. To saldo ulega zmniejszeniu stopniowo. 
Szpital funkcjonuje bardzo dobrze od strony finansowej  i jest rentowny.  
W dalszej części p. Andrzej Jackiewicz przedstawił informacje dotyczącą restrukturyzacji SP 
ZOZu w Brzezinach. Początkowo zamierzano utworzyć nową spółkę, która musiałaby być na 
nowo wpisana do KRS. Obecnie uchwały intencyjne podjęły gminy Nowosolna, Dmosin, 
Rogów, JeŜów, Powiat Brzeziny, Miasto Brzeziny. Proponuje się, aby nie tworzyć nowych 
struktur, i nie przedłuŜać czasu na bazie szpitala powstała we wrześniu 2008 r. powstała 
spółka. Proponuje się obecnie, aby dokapitalizować tę spółkę kupując udziały 2,5 mln. przez 
samorządy.  Przy czym Powiat kupiłby udziały 1,2 mln. zł, zaś np. gmina Nowosolna ok. 
200tys.zł.  Konsekwencje – nabywamy udziały (działalność rentowna), mamy wpływ na 
funkcjonowanie szpitala, stajemy się udziałowcami, moŜemy kreować określony nadzór 
właścicielski i podejmować działania w zakresie świadczenia usług medycznych dla części 
mieszkańców naszej gminy (ok. 3,7% ogółu mieszkańców). Uchwały o objęciu udziałów 
muszą zostać podjęte do 15 marca, przygotować odpowiednie środki. Nowa spółka moŜe 
występować dysponując większym kapitałem, szpital uzyskuje wysoką płynność, wyŜszą niŜ 
wiele innych jednostek, bardzo zadłuŜonych. NaleŜy odpowiedzieć na pytanie czy mamy się 
angaŜować. Część mieszkańców gminy Nowosolna, która korzysta z usług szpitala w 
Brzezinach. Istotna jest kwestia zabezpieczenia świadczeń zdrowotnych dla mieszkańców 
gminy. Według radnego Jackiewicza 200 tys. zł nie jest duŜą kwotą. Szpital będzie 
dysponował większymi środkami i będzie miał większe moŜliwości rozwojowe.  
Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione informacje, ale zauwaŜył Ŝe obecnie 
jest proponowane dokapitalizowanie istniejącej spółki. Jest to zupełnie nowe rozwiązanie i 
wymaga to przeanalizowania. Nasuwa się pytanie do Starosty, jako organu załoŜycielskiego, 
czy moŜliwy jest w dalszym ciągu udział w programie ratowania polskich szpitali. 
Przewodniczący Rady poprosił o wypowiedź p. Wójta. 
P. Wójt zadał pytanie, kto jest właścicielem tej istniejącej spółki, czy 100% samorządu, 
którego samorządu i kto ma udziały bo podejrzewa, Ŝe jest to spółka prywatna. 
Przewodniczący Rady porosił p. Andrzeja Jackiewicza o odpowiedź, jeŜeli są mu znane 
informacje. 
Radny Andrzej Jackiewicz przyznał, Ŝe nie ma materiałów  przy sobie, ale na najbliŜszym 
spotkaniu przedstawi strukturę spółki. 
Przewodniczący Rady zaznaczył, iŜ nie chce zaczynać dyskusji. Poprosił Przewodniczącego 
Komisji Finansów poświecił powyŜszej sprawie.  
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Przewodniczący Rady porosił ElŜbietę Kuran (pracownika Urzędu Gminy Nowosolna) 
uczestniczącej w spotkaniu jakie się odbyło 5 lutego w Starostwie w Brzezinach.  
ElŜbieta Kuran przekazała informację, iŜ planowanie jest skorzystanie programu ratującego 
polskie szpitale i uzyskanie dofinansowanie ze strony rządu polskiego. Przewidziane jest 
wykupienie udziałów przez gminę Nowosolna za kwotę ok. 200 tys. zł. Przedstawiciele 
Starostwa w Brzezinach i Dyrektor szpitala w Brzezinach zadeklarowali swoją gotowość w 
uczestniczeniu w posiedzeniach Komisji Rady celem udzielenia wyjaśnień i wyjaśnić 
wszelkie wątpliwości. Konieczne jest uchwalenie trzech uchwał: o zmianie w budŜecie, 
przystąpieniu do spółki i o objęciu udziałów. Wszystko to musi się zakończyć do 15 marca 
2010r.  
Radny Ryszard Pietrzak zadał pytanie jeŜeli szpital jest spółką prywatną to jak samorząd 
moŜe nabywać udziały. 
Przewodniczący Rady odpowiedział przytaczając przykład spółki na Zjazdowej i wykupu 
udziałów w tej spółce  świadczy, Ŝe samorząd moŜe wykupywać udziały w róŜnych spółkach. 
Podkreślił, i Ŝ pomysł stworzenia spółki samorządowi był bardzo atrakcyjny. Powtórnie 
podkreślił, Ŝe zagadnienie będzie rozpatrywane na posiedzeniu Komisji Finansów. 
Przewodniczący Rady podzielił się refleksją, Ŝe ma wraŜenie postawienia pod ścianą pod 
względem czasowym. 
Przewodniczący przed przystąpieniem do dalszej części sesji poprosił o zabranie głosu Wóta. 
Wójt udzielił informacji iŜ: 

- na odśnieŜanie wydatkowano 86391,80 zł 
- rachunki spływają co tydzień wraz z załącznikiem potwierdzającym godziny 

pracy i odśnieŜony teren przez sołtysów, 
- na cały rok na bieŜące utrzymanie dróg jest przewidziane 300 tys. zł, 
- szacuje się, Ŝe ok. 200 tys. zł będzie kosztowało odśnieŜanie, więc mało 
środków  zostanie na bieŜące utrzymanie dróg, 

- z środków przeznaczonych na bieŜące utrzymanie dróg, finansowane są drogi  
dojazdowe do pół, aby móc otrzymać dofinansowanie z Urzędu 
Marszałkowskiego 25%, planowana jest realizacja drogi – połączenia Byszew z 
Moskwą. Jest to związane z realizacją autostrady i 3 gospodarstwa będą odcięte 
od dróg dojazdowych, 

 
Ad. II. 1. 
 
Określenie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami gminy 
Nowosolna. 
Wójt dokonał wprowadzenia do tematu – uchwała i załączniki były dyskutowana na 
komisjach. Wójt zaproponował wprowadzenie zmianę wynikającą z dobrych praktyk innych 
gmin oraz z orzecznictwa– w załącznikach nie moŜna umieszczać w załączniku zapisów 
mówiących o będących na listach do głosowania, mówi się tylko o mieszkańcach.  
Przewodniczący Rady zadał pytanie dotyczące umiejscowienia zmiany.  
Wójt odpowiedział, iŜ w par.2 pkt d. 
Przewodniczący Rady przyznał rację. 
Przewodniczący Rady zwolnił Komisję Uchwał i Wniosków od odczytywania załączników 
więc zwrócił się do radnych, aby z pełną świadomością przyjęli zmianę. Wobec  braku 
sprzeciwu, przewodniczący poprosił Komisję uchwał i wniosków o odczytanie uchwały. 
Radna Kucharska odczytała projekt uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 
Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały Nr XLII/223/10 
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Ad. II. 2 
 
Wyodrębnienie środków na fundusz sołecki w budŜecie Gminy Nowosolna na 2011 rok. 
Wójt dokonał wprowadzenia do tematu – uchwała była dyskutowana na komisjach. Wójt w 
swym wystąpieniu poinformował, Ŝe w obecnym roku 2010 fundusz sołecki funkcjonuje , a w 
2011 roku byłaby jego kontynuacja. 
Przewodniczący wystąpił z zapytaniem jakie sołectwa złoŜyły juŜ wnioski. 
Pan Wójt odpowiedział, Ŝe terminy odnośnie składania wniosków pozostają takie ja w 
ubiegłym roku, czyli do 30 września 2010 roku. 
Radna Kucharska odczytała projekt uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 
Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały Nr XLII/224/10. 
Ad. II. 3 
 
Wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 
odbieranie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróŜniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
Wprowadzenie do uchwały Sekretarz Sławomir Jasiński. Uchwała określa wymogi jakie 
powinien spełnić przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na odbieranie 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróŜniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, ze względu na nowelizację ustawy o 
zachowaniu czystości i porządku w gminach, i na tej podstawie to rada gminy określa w 
stosownej uchwale uregulowania dla przedsiębiorcy, zawiera ona szereg wymogów 
oczywistych, opartych na przepisach i dobrej praktyce. Celem jest to aby świadczone usługi 
miały odpowiedni standard. 
Radna Kucharska odczytała projekt uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 
Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały Nr XLII/225/10. 
 
Ad. II. 4 
 
Roczny program współpracy z Gminy Nowosolna z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na 2010 rok. 
Wprowadzenia do tematu przedstawił Wójt – poinformował, Ŝe taką uchwałę Rada podejmuje 
corocznie, umoŜliwia wykonywanie zadań przez podmioty wymienione w uchwale, które ma 
wykonywać samorząd gminny i zleca te zadania (w imieniu samorządu gminnego) są 
wykonywane, odpowiednio są rozliczane i kontrolowane. Zasady te nie róŜnią się od 
zeszłorocznych. W odniesieniu do wniosku radnego Jackiewicza , takie uregulowanie jest 
zapisane w aktach wyŜszego rzędu i nie ma potrzeby umieszczać ich w uchwale. 
Jesteśmy po kontroli RIO i wszystkie działania będziemy dalej prowadzić zgodnie z 
przepisami. 
 
Radna Kucharska odczytała projekt uchwały. 
Przewodniczący- w załączniku nie było dat, bo był to projekt, teraz są juŜ daty określone 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 
Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały Nr XLII/226/10. 
 
 
Ad. II. 5 
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Udzielenie pomocy Finansowej Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu z przeznaczeniem na 
realizację zadania p.n. „Remont nawierzchni drogi powiatowej nr 1148E w miejscowości 
Kopanka, Gmina Nowosolna w Powiecie Łódzkim Wschodnim na długości 0,834 km”. 
Wprowadzenie do uchwały Wójt – jest to uchwała o współpracy Gminy Nowosolna z 
Powiatem Łódzkim Wschodnim, taka uchwała była w ubiegłym roku i dotyczyła ubiegłego 
roku, ze względu na nie przekazanie ich w 2009 roku , dlatego podejmujemy taką uchwałę w 
tym roku. Po podjęciu uchwały zostanie przyjęte porozumienie między Gminy Nowosolna a 
Powiatem Łódzkim Wschodnim. 
Przewodniczący – prośba o jak najszybsze przekazanie uchwały do Powiatu. 
Radna Kucharska odczytała projekt uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 
Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały Nr XLII/227/10. 
Ad. II. 6  
 
WyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych. 
Wprowadzenie do uchwały Wójt - jest to uchwała dotycząca budynków przekazanych  
w uŜytkowanie Zakładowi Gospodarki Komunalnej, budynki remiz przekazane zostały   
w uŜyczenie OSP Stare Skoszewy i OSP Lipiny. RównieŜ zalecenia pokontrolnych RIO 
dotyczyły opłat rocznych jakie powinny być pobierane przez od Zakładu Gospodarki 
Komunalnej oraz OSP Stare Skoszewy i OSP Lipiny. Istnieje moŜliwość zwolnienia  
i udzielenia bonifikaty zarówno straŜom i Zakładowi Gospodarki Komunalnej. Zarówno 
Zakład Gospodarki Komunalnej jak i straŜe zwróciły się z prośbą o umorzenie zaległości. 
JeŜeli takiej uchwały nie będzie wówczas Zakład Gospodarki Komunalnej i straŜ będą 
zobowiązane wnosić opłatę roczną.   
 
Radna Kucharska odczytała projekt uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 
Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały Nr XLII/228/10. 
 
 
Ad. II. 7  
 
Zmieniająca uchwałę Nr XXXIX/219/09 z dnia 30 grudnia 2009 r. w sprawie wyborów 
uzupełniających do organu jednostki pomocniczej Gminy Nowosolna. 
Wprowadzenie do uchwały Wójt – na zebraniu wiejskim, zwołanym zgodnie z prawem, nie 
wyłoniono sołtysa. Uchwała Nr XXXIX/219/09 wprowadzała termin wyłonienia sołtysa do 
końca stycznia 2010 r. Będzie proponowana zmiana statutu sołectw przewidująca sytuację w 
jakiej znalazło się sołectwo, w której to po rezygnacji sołtysa nie wyłoniono nowego sołtysa. 
Wójt zaproponował termin do końca maja. 
Przewodniczący Rady poprosił o zgłoszenie propozycji terminów.  
Radny śeromiński zaproponował termin 30 kwietnia. 
Radny Nowacki zgłosił pytanie czy nie jest potrzebna konsultacja społeczna. 
Wójt udzielił odpowiedzi, iŜ nie potrzebna jest konsultacja społeczna i wnosi  
o zaakceptowanie terminu 30 kwietnia. 
 
Radna Kucharska odczytała projekt uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 
Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały Nr XLII/229/10. 
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Ad. III. 1. 

Wójt przedstawił informację o sposobie załatwienia interpelacji i wolnych wniosków 

zgłoszonych na poprzedniej sesji. 

Interpelacje: 

• Radny Kochanek interpelował w sprawie niebezpiecznego fragmentu drogi koło 

kapliczki na skrzyŜowani, wnioskował o zamontowanie w odpowiednim miejscu lustra.  

Zostało wysłane pismo w rej sprawie do Powiatu i oczekiwana jest  odpowiedź .  

• Wymieniono oznakowanie skrzyŜowania Polna i Grabińska, 

• Oznakowanie skrzyŜowania drogi przez las i oznakowanie miejscowości Borki zostaną 

wykonane jak tylko będą  sprzyjające warunki pogodowe, 

• Remont drogi w Kopance – dzisiaj została podjęta uchwała zabezpieczająca środki 

nastąpi podpisanie umowy i wykonanie,  

• Chodnik w Kalonce będzie realizowany po uzyskaniu oszczędności przy realizacji 

chodników gminnych i będą czynione starania na skierowanie tych środków do realizacji 

chodnika łączącego skrzyŜowanie z ulicą, 

 

Na poprzedniej sesji nie zgłaszano wolnych wniosków. 

Zapytania: 

 

• Radny Gmaj – realizacja projektu weszła w fazę uzgodnień z właścicielami gruntów, 

jeden z właścicieli w Natolinie nie wyraził zgody, zostaną z nim przeprowadzone 

rozmowy, 

• Opłatne przekazanie wodociągu w Natolinie, nie mamy obowiązku przyjęcia wodociągu 

chyba Ŝe będzie intencja w uŜytkowanie lub zarządzanie tym wodociągiem, inne osoby 

zgłaszają się  wyraŜając chęć aby gmina przejęła wodociągi i drogi, 

• Będzie wnioskowane do Powiatu o wznowienie siatki geodezyjnej, 

• Sygnalizacja dla pieszych jest uruchamiana na przycisk, 

• Zostaną przeprowadzone rozmowy  z pełniącym obowiązki Prezydenta Miasta Łodzi w 

sprawie ulicy Pomorskiej. 

 

Ad. III. 2. 

Interpelacje radnych – udzielenie odpowiedzi. 
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• Przewodniczący Rady nie otrzymał korespondencji pomiędzy organami wykonawczymi 

jak i terminów realizacji działania w sprawie, którego interpelował. Chodnik ujęty w 

budŜecie 2009 r. gminy ma być realizowany w 2 kwartale 2010 r., wydają mu się te 

terminy odległe, oczekuje realizacji, 

• Radny Gmaj prosił o przedstawienie przebiegu kanalizacji, 

• Radna Kucharska- ma się zwiększyć ruch z Byszew do Moskwy, jeŜeliby się zwiększył – 

skrzyŜowanie na drodze krajowej na zakręcie jest bardzo niebezpieczne, naleŜałoby się 

zastanowić nad sygnalizacją świetlną, 

• Radny  Szcześniak - prośba, aby do nakazów płatniczych dołączyć informację o 

wyborach sołeckich, 

• Radna Wlazło- zwróciła uwagę na drogę od Moskwy w kierunku Jaroszek, jedno ze 

starych drzew bardzo niebezpiecznie się przechyliło, naprzeciwko posesji 48,  

• Radny śeromiński – przedstawił pomysł, aby zorganizować spotkanie z przewoźnikami 

poniewaŜ PKS zredukował liczbę kursów, wycofał kilkanaście kursów. 

 

Wójt udzielił odpowiedzi: 

• Przebieg kanalizacji – Wójt projekt jest wykonywany, linia kanalizacji jest wrysowana 

na podkładach geodezyjnych. Z tyłu za autostradą będzie główny kolektor 

odprowadzający nieczystości do GOŚ, drugi kolektor będzie przy drodze odbierający 

ścieki z gospodarstw. Wójt zaproponował, aby wspólnie przy projekcie wyjaśnić 

niejasności, 

• Wójt zleci firmie, która rozpoznaje bezpieczeństwo skrzyŜowań zbadanie 

skrzyŜowania, o którym wspominała Radna Kucharska, 

• Nakazy płatnicze są juŜ wysyłane, więc Wójt prosi o odstąpienie od prośby, 

• Drzewo na drodze zostanie zbadane i zostaną podjęte odpowiednie działania, 

• Wójt po przeprowadzonych rozmowach z pasaŜerami – jest 10 kursów PKS i 8 MPK 

łączących Łódź ze Starymi Skoszewami. Dopłaca gmina Nowosolna 3 zł do 1 km 

pasaŜera przejeŜdŜającego transportem MPK. Do kursów PKS gmina nie dopłaca. Są 

coraz częstsze zgłaszane zastrzeŜenia dotyczące nie przyjeŜdŜających autobusów. W 

najbliŜszym czasie będą wykonane próby zorganizowania spotkania z przewoźnikami. 

Wydajemy rocznie ok. 500 tys. zł na dopłatę do komunikacji zbiorowej. Tylko 3 

sołectwa Ksawerów, Moskwa, Nowe Skoszewy nie mają zapewnionej komunikacji.  
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Przewodniczący Rady odpowiedział, iŜ chodziło mu o ewentualne przeprowadzenie symulacji 

czy korzystanie z tych przewoźników nie jest za drogie. 

Ad. III. 3. 

Wolne wnioski i zapytania. 

• Radny Szcześniak – dlaczego nie jest odśnieŜona droga w Janowie z płyt.  

• Dyrektor Trzepińska – zapytała o protokół pokontrolny przez Komisję Rewizyjną, i czy 

Komisja Rewizyjna rzeczywiście czuła dyskomfort podczas kontroli i co miało wpływ 

na takie odczucia. Do dnia dzisiejszego protokołu szkoły nie widziały. 

 

Odpowiedzi Wójta. 

• Nie tylko od strony drogi z płyt jest dojazd do tego mieszkańca, sprawa zostanie 

rozpoznana i zostaną przeprowadzone rozmowy z firmą odśnieŜającą. 

• Wnioski Komisji Rewizyjnej są brane pod uwagę pozwalają zarządzać samorządem, 

omawiane na spotkaniach kierownictwa w Urzędzie Gminy Nowosolna.  

  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, iŜ  protokoły były sporządzane po kaŜdej 

kontroli, przekazywane do Biura Rady Gminy i Biuro Rady miało do wszystkich szkół  je 

przesłać. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej wyraził zdziwienie, Ŝe protokoły jeszcze do 

szkół nie dotarły. 

 

Ad. III. 4. 

Sprawy róŜne. 

• Głos zabrał Wójt- poinformował o potrzebie zwołania sesji nadzwyczajnej związanej 

ze zmianami do budŜetu. Jest to związane z podpisaniem umowy z Urzędem 

Marszałkowskim o dofinansowanie samochodu straŜackiego. W budŜecie musi być 

zabezpieczone 5 tys. zł na promocję. Musimy wydać te pieniądze i wówczas moŜemy 

otrzymać dotację  na samochód straŜacki.  

 Przewodniczący Rady udzielił głosu przybyłym na sesję straŜakom z OSP w Lipinach. 

J. Kacperski w imieniu straŜaków podziękowali wszystkim, którzy przyczynili się do zakupu 

pierwszego nowego samochodu straŜackiego. Poinformowano o zakupionym wyposaŜeniu 

dla samochodu straŜackiego. OSP Lipiny ma 300 tys. zł. ZłoŜono wniosek do 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska o dotacje na zakup drugiego samochodu 

poŜarniczego. Wymagane jest posiadanie  666 tys. zł., z tego 400 tys. zł OSP – brakuje 100 
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tys. zł, aby móc złoŜyć wniosek. ZłoŜono  do Wojewódzkiego Zarządu Ochotniczej StraŜy 

PoŜarnej o dofinansowanie. Poinformowano o złoŜonym w Urzędzie piśmie w sprawie 

przyznania 100 tys. zł z budŜetu gminy . 

Wójt podziękował druhowi Kacperskiemu za zaangaŜowanie przy opracowywaniu wniosku. 

Przekazał informacje dotyczące swojego zamiaru wnioskowania w sprawie zmian w 

budŜecie,  aby z 550 tys. zł otrzymanej dotacji, 100 tys. zł było przeznaczone dla straŜy i aby 

po zmianach w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym była budowa Sali gimnastycznej w 

Lipinach.  

Radny śaromiński pogratulował straŜakom  w imieniu Komisji Bezpieczeństwa. 

Przypomniał, Ŝe zadaniem własnym gminy jest opieka nad OSP. Trzeba brać pod uwagę 

obydwie OSP: w Lipinach i w Starych Skoszewach. 

Druh Kacperski poinformował, Ŝe OSP w Starych Skoszewach w ubiegłym roku były 

pochwalone przez Komendę StraŜy PoŜarnej w Koluszkach, uczestniczyli w zawodach. 

Samochód, który dostaną zmobilizuje OSP w Starych Skoszewch do działania. 

Pismo od Wójta do Rady w sprawie desygnowania przedstawiciela Rady  Grupa ds. Spraw 

Scenariuszy Rozwojowych. M Lesiak przedstawiła temat  – scenariusze rozwojowe będą 

realizowane przez Województwo w ramach kapitału łódzkiego. Wybrane przez Urząd 

Marszałkowski przedsiębiorstwo opracowuje  Strategiczną Mapę Regionu. Celem jej 

powstania  jest dostarczenie podmiotom wiedzy dla decyzji rozwojowych.   W skład Grupy 

ds. Spraw Scenariuszy Rozwojowych powinien wchodzić przedstawiciel Wójta, Sekretarz 

Gminy, przedstawiciel Komisji Rozwoju lub wiodącej komisji np. Rolnictwa, przedstawiciel 

Gospodarki Komunalnej i przestrzennej, przedstawiciel promocji, przedstawiciel mediów 

lokalnych, 1-2 przedsiębiorców, 1-2 przedstawicieli organizacji pozarządowych.  

Przewodniczący Rady poinformował, iŜ w najbliŜszym czasie zgłosi się prawdopodobnie  

przedstawiciel Komisji Oświaty lub po jednym z przedstawicieli. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XLI sesji. 
 

Protokołowała: 

Małgorzata Lesiak      Przewodniczący Rady Gminy 

/-/Marek Markiewicz 

 


